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LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

Referat fra møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 1 2018  

Tid: 31. januar, kl. 09.00-12.00. 

Sted: Det matematisk-naturvitenskapelige fakultet, IntegrerBar, 1. etasje, Realfagbygget 

Til stede: Natalie Johnsen, Nikolai Klæboe, Anni Sofie Geithus, Tobias Bashevkin, Erlend 
Grønvold, Thomas V. Kalvik, Tonje Skaar, Oddrun Samdal, Sigrid Kvarekvål (for Anne 
Belsvik), Wenche Vårdal (for Tore Burheim), Christen Soleim, Jan-Terje Nygaard (for Even 
Berge), Runa Jakhelln, Karl Harald Søvig, Sylvi Leirvaag 

Forfall: Anne Belsvik, Tore Burheim, Even Berge, Hege Råkil 

Fra fakultetet (sak 7): Haakon Ervik, leder av Realistutvalget; Harald Walderhaug, Birthe 
Gjerdevik, Terje Erstad 

Fra sekretariatet: Per Gunnar Hillesøy 

Sakliste: 

I Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Innkallingen og dagsorden ble godkjent. 

II Godkjenning av referat fra møtet 05.12.2017  

Referatet ble godkjent. 

 
Sak 1/18 Si Fra – Lansering, rutiner og informasjon 

  Drøftingssak  

Innspill i debatten: 

- For å verne melderes identitet, må navn og ev. andre identifiserende kjennetegn 
fjernes ved journalføringen (dette er en etablert rutine). 

- Det er ønskelig at også tvilsmeldinger i skikkethetssaker kan meldes i Si Fra. 
- Det må legges vekt på kontakten med Studentombudet. 
- Noen studenter tror at Si Fra er Studentombudets system. 
- Si Fra skal være et lavterskeltilbud, men må ikke erstatte andre lavterskeltilbud. 
- IT-avdelingen ønsker å motta direkte informasjon om meldinger som gjelder IT. 
- Skjemaene bør utformes slik at melderne får hjelp til å være presise. 
- Den første kontakten, altså når studenten fortsatt er usikker på om h*n vil sende 

melding, må være en person som studenten har tillit til. 
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Sak 2/18 Retningslinjer for konflikter, mobbing, trakassering. Oppnevning av 
arbeidsgruppe. 

  Vedtakssak  

Innspill i debatten: 
 

- Tiden fram mot neste møte er knapp. Hvor bredt bør arbeidet legges opp? Dette må 
også være opp til gruppen. Dersom de mener det ikke ligger til rette for å komme med 
et ferdig forslag i april, gjør de greie for hva som er gjort, og hvordan de mener 
prosessen bør være framover. 

- Bør det være en policy snarere enn retningslinjer? 
- Student/student-konflikter oppstår også utenfor UiBs direkte ansvarsområde, så som i 

studentforeningers virksomhet.  
- Ikke alt som er ubehagelig, er seksuell trakassering. 

 
Vedtak: LMUs leder og nestleder får fullmakt til å oppnevne arbeidsgruppen. Gruppen kan 
selv konsultere andre underveis i arbeidet. 
 
Sak 3/18 Fysisk læringsmiljø – Status fra arbeidsgruppe 
 
  Drøftingssak- muntlig 
 
Natalie og Nikolai, som er med i arbeidsgruppen, orienterte. Viktige prinsipper er dialog, 
synliggjøring og samarbeid. Viktige begreper for arbeidsgruppen har vært City Campus 
(tilhørighet til campus), studentaktive læringsformer og innbydende rom. 
 
Rom i mellomstørrelse (plass til 20-25 personer) er mest etterspurt. Uformelle læringsarealer 
blir for dårlig utnyttet. Konseptfasen for nybygg brukes ikke godt nok. Her bør UiB styrke sin 
kompetanse og kapasitet. Det er lite data om hvordan studentene bruker campus. Det synes 
som om mye areal er underutnyttet.  
 
Andre innspill: 

- HF-fakultetet har et prosjekt for å få innreisende studenter til å knytte seg til campus. 
Dette bør kanskje presenteres i LMU. 

- Tiltak må være enkle. Rom som er enkle å forandre på, er ønskelige. 
- One size-løsninger er oftest lite tjenlige. 
- Ved store prosjekter går det ofte lang tid fra romprogram til ferdig bygg. Det kan føre 

til at det bygges for fortidas behov. 
 
Sak 4/18 Statusoppdateringer fra Eiendomsavdelingen – Lydia, Villaen m.m. 
 
  Orienteringssak – muntlig  
 
Jan-Terje orienterte. 
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Om Lydia: 
 
Lydia er beregnet på de noe enklere sakene. Loggen viser at det i 2016 kom noe over 17000 
meldinger, og i 2017 i overkant av 19000. I 2017 var gjennomsnittet 11,2 meldinger i timen. 
En liten andel av disse kommer fra ikke-ansatte (643 i 2016, og 253 i 2017). Det er ønskelig 
at studenter bruker Lydia mer enn de gjør nå.  
 
De fleste behovene blir løst innen en dag. Melderen kan følge status på sin egen sak (krever 
pålogging). Den nye versjonen gir mulighet for dialog med melderen. Denne kommer i 
mars/april. 
 
Typiske meldinger i det siste har gjeldt temperaturen på Dragefjellet (kaldt). Snittet sist uke 
er på 1-2 grader over uken før. 
 

- Fosswinckels gate 14 (SV-biblioteket): Alle vifter ble byttet i desember. Kjølesystemet 
virker som det skal. 

- Villaen: Det pågår en prosess med kommunen. Dette er noe krevende. Det er 
usikkert hvor mye av romprogrammet som kan realiseres. 

 
Andre innspill: 
 

- Det må frontes at aml. og den tilhørende forskriften om inneklima praktiseres her, 
innenfor de begrensningene som anleggene vår gir. 

- Den nye Lydia-versjonen bør ha en mer brukervennlig layout. 
-  

Sak 5/18 Fadderordningen – Koordinator, ramme m.v. 
 

Drøftingssak 
 
Innspill i debatten: 
 

- Det bør vurderes om midlene til SMS-systemet kan gå til arrangementer, og at SMS-
systemet kan erstattes av MittUiB-appen. Det er kanskje for tidlig å prøve det i 2018.  

- UiB ønsker å gi studentene brukerkonto før de kommer hit. 
- Bør det utarbeides praktiske tips om bruk av lokaler? 
- Erfaringer fra det nasjonale prosjektet om studenters suksess i høyere utdanning kan 

være nyttige. 
 

Sak 6/18 Studentombudets årsrapport for 2017 
 

Orienteringssak - muntlig 
 
Sylvi Leirvaag orienterte. Årsrapporten var nær ved å være ferdig, men på tiden for LMU-
møtet var den ennå ikke sendt til universitetsstyret. 
 

- Universitetsstyret ønsker en kort og poengtert form, mens LMU gjerne ønsker noe 
mer utdyping. 
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- Det jobbes med nasjonale kriterier for studentombudenes rapportering. Det har 
kommet flere nye ombud i 2017/-18. 

- Totalt antall henvendelser i 2017 var 144. Tallet korrelerer godt med totaltallet for 
UiO. 

- Det har vært en nokså stor økning i saker om eksamen. 
- Pågangen til Studentombudet påvirkes ikke bare av interne forhold ved UiB, men 

også «ting i tiden». 
- Ting som ble trukket fram i orienteringen: 

 
• Oversittet sensurfrist: 
• Sen begrunnelse/svak kvalitet på begrunnelsen 
• Trakassering/konflikthåndtering 
• Skikkethet; usikkerhet om hvor man kan henvende seg. 
• Kvalitet i undervisningen; usikkerhet om hvor/hvordan man melder fra om dette. 

 
 
 
 
Sak 7/18 Besøk ved Det matematisk-naturvitenskapelige fakultet 

  Drøftingssak 

Harald Walderhaug ga en kort presentasjon av fakultetet. 

Realistutvalget pekte på at det har kommet en del nye rutere og flere stikkontakter i kantinen. 
Dette er positivt, men det trengs enda flere, også i andre rom. Man sliter fortsatt med 
dekningskvaliteten i det trådløse nettet. En del AV-utstyr er gammelt og dårlig, og en del 
læringsrom er for lite fleksible.  

Realistutvalget er også opptatt av åpningstidene i bygget; det brukes en del på ettermiddags- 
og kveldstid.  

IT-avdelingen kommenterte at man er godt kjent med situasjonen på fakultetet. Avdelingen 
imøteser en klar økning i midlene til oppgradering av utstyr i 2018. Overgangen fra IPv4 til 
IPv6 har vist seg utfordrende med tanke på mobilløsninger. Eduroam skal nå være 
velfungerende. Videonotat er noe man fortsatt strever med. Flere løsninger er mulige. 

 

Sak 8/18 Eventuelt 

IT-avdelingen ga en kort tilbakemelding på handlingsplanen for styrking av læringsmiljøet, 
som ble behandlet i forrige møte: 

- Det ble bevilget relativt lite til infrastruktur i 2017, men det kom en del midler mot 
slutten av året. 

- 120 nye nettverkspunkt ble etablert, slik at UiB nå har om lag 1800. Det bør være ca. 
1000 til.  

- To auditorier og 16 mindre rom ble oppgradert i 2017. 
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- Det er laget prioriteringskriterier for nytt utstyr/oppgraderinger. 

I etterkant av møtet kom denne skriftlige oppsummeringen fra ITA: 

- Innsatsområde A, delmål 2:  – Sørge for godt og tilgjengelig trådløst nettverk ved alle 
studentarbeidsplasser og undervisningslokaler  

- Ny status: Pågående, kontinuerlig arbeid. Kravene til trådløsdekning i undervisningsrom er 
stigende, forelesere vil ha studenter som jobber interaktivt på forelesningene. Fortsatt behov 
for utbygging de kommende årene. I 2017 ble det installert 120 ekstra trådløspunkt. Det bør 
være minst 1000 til for å dekke behovet for dagens studenter. 

-  
-  
- Innsatsområde C, delmål 2: - Oppgradere og vedlikeholde AV-utstyret i auditorier og 

seminarrom slik at dette får digital tilkobling og oppfyller kravene til universell utforming 
innen lovpålagt frist  

- Ny status: I 2017 ble det oppgradert 16 rom og 2 auditorier, ett auditorium i Armauer 
Hansens hus er totalrenovert. En del nye rom kom til UiB i byggeprosjektene i MCB og KMD. 

-  
-  

- Innsatsområde C, delmål 2: Montering av anlegg for infrarøde signaler og teleslynge i 
undervisningsrom (forslag til ny formulering i Handlingsplanen; Montere anlegg for 
lyttestøtte i undervisningsrom) 

- Ny status: Pågående, kontinuerlig arbeid i alle større rom som oppgraderes. I tillegg er der nå 
mobile FM-anlegg for mindre rom tilgjengelig på alle fakultet. IT-assistentene setter det på 
plass ved forespørsel. 

-  
-  

Sak 9/18 Orienteringssaker 

Ingen orienteringssaker. 

 


